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 Protokół Nr XI/2024 

z XI sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 29 października 2024 r. 

 

Obradom przewodniczyła Wioletta Anuszkiewicz  

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 13:00, zakończenia – 17:20 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Obecni: 

1. Maciej  Kordjak  

2. Wioletta Anuszkiewicz 

3. Andrzej  Dołęga 

4. Andrzej  Gutowski  

5. Wojciech Hołdyński 

6. Zbigniew Makarewicz 

7. Kamil Markowski 

8. Paweł  Perko  

9. Janina  Pietrewicz 

10. Tomasz Popławski  

11. Zofia   Syperek 

12. Marcin Urzędowski 

13. Monika Wałejko 

14. Sylwia Wrzesień-Kisielewska  

15. Marek Zajączkowski 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów z sesji z dnia 19.09.2024 r. (VIII), 24.09.2024 r. (IX), 9.09.2024 r. (X) 

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039, 

2) zmiany budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz 

określenia wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia 

poboru w drodze inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia 

wysokości i sposobu poboru opłaty targowej, 

6) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

7) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

8) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 137046 N, 

9) zmiany uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa  

w Gołdapi, 

10) zmieniająca uchwałę nr XXX/245/2020 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 24 listopada 2020 r.  w sprawie 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Gołdap, 

11) określenia zasad dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków dla budynków 

mieszkalnych położonych na terenie gminy Gołdap.  

7. Przedstawienie informacji Wojewody Warmińsko – Mazurskiego dotyczącej oświadczeń majątkowych  

Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Gołdapi za 2023 r. 
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8. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Gołdapi dotycząca oświadczeń majątkowych radnych          

za 2023 r. 

9. Informacja Burmistrza Gołdapi dotycząca oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Miejskiego          

w Gołdapi oraz kierowników i pracowników jednostek organizacyjnych Gminy Gołdap za 2023 rok 

10. Informacja o podmiotach, w których realizowane będą kontrolowane prace na cele społeczne oraz prace 

społecznie użyteczne na terenie miasta i gminy Gołdap w 2025 roku 

11. Informacja Burmistrza Gołdapi o podmiotach, na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace 

społeczne. 

12. Interpelacje radnych 

13. Zapytania radnych 

14. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

15. Wolne wnioski 

16. Zamknięcie sesji     

 

Porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów z sesji z dnia 19.09.2024 r. (VIII), 24.09.2024 r. (IX), 9.09.2024 r. (X) 

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039, 

2) zmiany budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz 

określenia wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia 

poboru w drodze inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia 

wysokości i sposobu poboru opłaty targowej, 

6) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

7) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

8) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 137046 N, 

9) zmiany uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa  

w Gołdapi, 

10) zmieniająca uchwałę nr XXX/245/2020 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Gołdap, 

11) określenia zasad dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków dla budynków 

mieszkalnych położonych na terenie gminy Gołdap,  

12) rozpatrzenia petycji z dnia 30 września 2024 r. 

13) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia 2 4 września 2024 r. 

7. Przedstawienie informacji Wojewody Warmińsko – Mazurskiego dotyczącej oświadczeń majątkowych  

Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Gołdapi za 2023 r. 

8. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Gołdapi dotycząca oświadczeń majątkowych radnych  

za 2023r. 

9. Informacja Burmistrza Gołdapi dotycząca oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Miejskiego  

w Gołdapi oraz kierowników i pracowników jednostek organizacyjnych Gminy Gołdap za 2023 rok 

10. Informacja o podmiotach, w których realizowane będą kontrolowane prace na cele społeczne oraz prace 

społecznie użyteczne na terenie miasta i gminy Gołdap w 2025 roku 
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11. Informacja Burmistrza Gołdapi o podmiotach, na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace 

społeczne. 

 12. Interpelacje radnych 

 13. Zapytania radnych 

 14. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

 15. Wolne wnioski 

 16. Zamknięcie sesji                                                                                                                                                                                    

                                                                                     

Do pkt 1 

XI posiedzenie sesji Rady Miejskiej IX kadencji 2024-2029 otworzyła Przewodnicząca Rady Wioletta 

Anuszkiewicz. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych, zatem podejmowane decyzje będą prawomocne.  

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Radna Senior 

poinformowała zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia. Zapytała,  

czy są propozycje zmiany do porządku posiedzenia.  

Radny Maciej Kordjak złożył wniosek o zmianę porządku posiedzenia poprzez zdjęcie z porządku 

posiedzenia projektu uchwały w pkt 6 podpunkt 11) o brzmieniu: określenia zasad dofinansowania do budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków dla budynków mieszkalnych położonych na terenie gminy Gołdap oraz 

zdjęcie z porządku posiedzenia punktu 3, gdyż wymienione punkty wymagają uzupełniania.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wojciech Hołdyński zgłosił wniosek o zmianę porządku 

posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 12) w brzmieniu: „rozpatrzenia petycji z dnia 

30 września 2024 r.” oraz zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 

13) w brzmieniu: „przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia 24 września 2024 r.”. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 12) w brzmieniu: „rozpatrzenia petycji z dnia 

30 września 2024 r.”. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 12) w brzmieniu: 

„rozpatrzenia petycji z dnia 30 września 2024 r.” 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 13) w brzmieniu: „przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi z dnia 24 września 2024 r.”. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 13) w brzmieniu: 

„przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia 24 września 2024 r.” 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez zdjęcie z porządku posiedzenia projektu uchwały w pkt 6 podpunkt 11) o brzmieniu: 

określenia zasad dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków dla budynków mieszkalnych 

położonych na terenie gminy Gołdap. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez zdjęcie z porządku posiedzenia projektu uchwały w pkt 6 podpunkt  

11) o brzmieniu: określenia zasad dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków  

dla budynków mieszkalnych położonych na terenie gminy Gołdap 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia  Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez zdjęcie z porządku posiedzenia punktu 3. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez zdjęcie z porządku posiedzenia punktu 3 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł Perko, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, 

Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janina  Pietrewicz 

Do pkt 3 

Punkt zdjęty z porządku posiedzenia.  

Do pkt  4  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki przedstawił informację z okresu międzysesyjnego: 

1. 25.09.2024 r. – Konferencja Spółdzielnie Energetyczne, 

2. 26.09.2024 r. – Walne zebranie członków Stowarzyszenia Uzdrowisk Warmii i Mazur, 

3. 26.09.2024 r. – II Międzygminna konferencja nt. zapobiegania bezdomności zwierząt, 

4. 27.09.2024 r. – Spotkanie ze Zbigniewem Cieciuchem i Lidią Wójtowicz w Urzędzie Marszałkowskim, 

5. 28.09.2024 r. –  XXXII Cross Gołdapski, 

6. 29.09.2024 r. –  Niedziela Cittaslow, 

7. 30.09.2024 r. –  Gminny Zespół Zarządzania Kryzysowego, 

8. 30.09.2024 r. – Spotkanie z Andrzejem Maciejewskim Prezesem SIM KZN- Północ,  

9. 30.09.2024 r. –  Spotkanie informacyjne w sprawie Ptasiej Wyspy, 

10. 30.09.2024 r. –  Posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

11. 01.10.2024 r. –  Podpisanie umów z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska    i Gospodarki 

Wodnej na dofinansowanie zadań w ramach realizacji „Programu Regionalnego Wsparcia Edukacji 

Ekologicznej część 2) Fundusz Ekologii”, 

12. 01.10.2024 - 02.10.2024 r. –  Uczestnictwo w Inauguracji roku akademickiego UWM w Olsztynie, 

13. 02.10.2024 r. – Spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie Panem Waldemarem 

Królikowskim, 

14. 02.10.2024 r. – Spotkanie z Marią Bąkowską członkinią Zarządu Województwa Warmińsko- 

Mazurskiego, 

15. 02.10.2024 r. – Konferencja „Przemoc oraz współczesne zagrożenia- wyzwania profilaktyki” udział 
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Sekretarz Anny Rawinis,  

16. 03.10.2024 r. – Wycieczka dzieci z SP1 po Urzędzie Miejskim w Gołdapi, 

17. 07.10.2024 - 08.10.2024 r. – Uczestnictwo w XXII Samorządowym Forum Kapitału i Finansów   

 w Katowicach, 

18. 08.10.2024 r. –  Posiedzenie Komisji Wspólnych, 

19. 09.10.2024 r. –  Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

20. 09.10.2024 r. – X nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej, 

21. 10.10.2024 r. – Konferencja „Otwarci na Skandynawię” udział Marcina Misiewicza, 

22. 10.10.2024 r. – Spotkanie z Panem Maciejem Skopem, przedstawicielem PWC ws. możliwości 

odzyskiwania podatku vat od inwestycji, 

23. 10.10.2024 r. – Spotkanie z Wójtem Bań Mazurskich, 

24. 11.10.2024 r. – XVII Przegląd Twórczości Artystycznej Osób Niepełnosprawnych, 

25. 11.10.2024 r. –  Posiedzenie Komisji Wspólnych, 

26. 12.10.2024 r. – 100-lecie powstania Korpusu Ochrony Pogranicza, 

27. 14.10.2024 r. – Dzień Edukacji Narodowej SP5,  

28. 15.10.2024 r. – Konferencja SSSE pt. „Przedsiębiorco inwestuj z ulgą! Korzystaj ze wsparcia dla firm”, 

29. 15.10.2024 r. – Różowy Marsz,  

30. 15.10.2024 r. – Spotkanie z przedstawicielami Uniwersytetu III Wieku we Fromborku przy Fundacji Żółty 

Szalik,  

31. 15.10.2024 r. – Spotkanie z Sołtysami, 

32. 16.10.2024 r. – Konferencja Państwowego Instytutu Geologicznego na temat wydobywania piasku i żwiru 

na potrzeby własne, 

33. 17-18.10.2024 r. – Udział w szkoleniu Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat „Projekt wieloletniej 

prognozy finansowej i budżetu jednostki samorządu terytorialnego na rok 2025”, 

34. 18.10.2024 r. –  Wycieczka dzieci z SP1 po Urzędzie Miejskim w Gołdapi, 

35. 19.10.2024 r. –  Wspólne sadzenie lasu kumiecie z Nadleśnictwem Gołdap, 

36. 19.10.2024 r. – Spotkanie z młodzieżą z terenów objętych powodzią, 

37. 19.10.2024 r. –  Spotkanie autorskie i promocja tomiku „Kwiaty mojej pamięci” Urszuli Wrzosek, 

38. 21.10.2024 r. – Posiedzenie Komisji Wspólnych, 

39. 22.10.2024 r. – Regionalne Spotkanie Informacyjne Program Polska Litwa po 2027 roku, 

40. 22.10.2024 r. – Akcja krwiodawcza w Urzędzie Miejskim, 

41. 22.10.2024 r. – Spotkanie z Sołtysami, 

42. 22.10.2024 r. –  Konsultacje Społeczne w sprawie Ptasiej Wyspy, 

43. 22.10.2024 r. –  Ślubowanie uczniów klas pierwszych w Szkole Podstawowej nr 2, 

44. 23.10.2024 r. – Dzień Edukacji Narodowej, oraz pasowanie na ucznia w Szkole Podstawowej w Pogorzeli, 

45. 23.10.2024 r. – Pasowanie na Przedszkolaka w Przedszkolu Samorządowym nr 1 w Gołdapi, 

46. 23.10.2024 r. – Ślubowanie pierwszoklasistów w Szkole Podstawowej im. Mikołaja Kopernika  

w Gołdapi, 

47. 24.10.2024 r. - 25.10.2024 r. –  13 Festiwal Promocji Gospodarczej Warmii i Mazur, 

48. 25.10.2024 r. – Posiedzenie Rady Rozwoju Obszaru Gospodarczego SSSE- udział Pani Sekretarz Anny 

Rawinis, 

49. 25.10.2024r. –  Spotkanie Zarządu OSP w Górnem, 

50. 26.10.2024r. – Festiwal Piosenki Harcerskiej i Turystycznej w Domu Kultury w Gołdapi, 

51. 26.10.2024r. – Dzień Seniora zorganizowany przez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów.  

52. 28.10.2024r. – Zgromadzenie wspólników Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami „Eko-MAZURY” 

Wydział Inwestycji i Rozwoju  

1. Zakończono prace związane z przebudową schodów zewnętrznych przy SP nr 2 w Gołdapi, 

2. Realizowane są prace budowlane na zadaniu inwestycyjnym pn. „Przebudowa ulicy Polnej w Gołdapi”. 

Wykonano kanalizację deszczową, kanał technologiczny, wykonywane są roboty związane  

z oświetleniem oraz roboty ziemne – korytowanie i wykonywanie warstw podbudowy pod chodnik  

i jezdnię. Zadanie dofinansowane w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Planowana kwota 

dofinansowania to 50 % kosztów kwalifikowanych tj. 1 374 543,00 zł. Planowany termin zakończenia 

robót 15 kwiecień 2025 r., 

3.  Spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w Departamencie Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego (Z. Cieciuch) oraz Departamencie Polityki Regionalnej (L. Wójtowicz) w sprawie bieżącej 

sytuacji ZPL-u, 
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4. Złożenie wniosku do Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego o zmianę terminu spełnienia 

warunków dla projektu niefunkcjonującego w zakresie zawarcia umów na roboty, a także wniosku  

o płatność końcowa do maja 2025r., 

5. Przygotowanie zastrzeżeń do opinii wydanej przez biegłego sądowego w zakresie metodologii usunięcia 

wad, kosztów ich usunięcia i ustalenia wysokości należytego wynagrodzenia powodom – dotyczy 

Zakładu Przyrodoleczniczego w Gołdapi, 

6. Przystąpienie do weryfikacji złożonych ofert (kosztorysów ofertowych) w postępowaniu na dokończenie 

budowy ZPL-u, 

7. Wystąpienie o wycenę/ofertę Instytutu Techniki Budowlanej - Zakład Badań Ogniowych na badania 

odporności ogniowej rozwiązania występującego na budynku ZPL - dachu oraz zbadania użytej deski 

romboidalnej, 

8. Zlecenie aktualizacji Programu Funkcjonalno - Użytkowego dla budowy boiska do piłki nożnej wraz  

z infrastrukturą towarzyszącą - na potrzeby ogłoszenia przetargu, 

9. 3.10.2024 r. podpisano umowę z Wykonawcą - Usługi Projektowe i Informatyczne Danuta 

Piszczatowska z siedzibą w Suwałkach na opracowanie audytów energetycznych dla Szkoły 

Podstawowej nr 5, Przedszkola Samorządowego nr 1 oraz Szkoły Podstawowej w Boćwince w ramach 

programu priorytetowego „Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół”. Nabór 

wniosków o dofinansowanie od 15 października 2024 r., 

10. 04.10.2024 r. ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego pn.: Prace restauratorskie  

i konserwatorskie elewacji zabytkowego budynku Szkoły Podstawowej nr 1 Gołdapi w formule 

"zaprojektuj i wybuduj", 

11. 04.10.2024 r. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego  

w przedmiocie opracowania dokumentacji projektowej budowy świetlicy wiejskiej w miejscowości 

Botkuny. W postępowaniu wpłynęła jedna oferta - Jakub Kowalczyk Klub Architekci z Krakowa  

na kwotę 61 500,00 zł brutto. Postępowanie zostało unieważnione ponieważ oferta z najniższą ceną  

w wysokości 61 500,00 zł brutto, przewyższa kwotę jaką zamawiający może przeznaczyć  

na finansowanie zamówienia tj.: kwotę 20 000,00 zł, 

12. 04.10.2024 r. ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego pn.: Prace restauratorskie  

i konserwatorskie elewacji zabytkowego budynku Szkoły Podstawowej nr 1 Gołdapi w formule 

"zaprojektuj i wybuduj", 

13. 07.10.2024 r. podpisano umowę z Wykonawcą - A2. Design Alicja Augustynowicz siedzibą w Gołdapi 

na opracowanie koncepcji i dokumentacji projektowej rozbudowy napisu przestrzennego Gołdap  

o symbol Zdroju. Termin realizacji zadania do 29 listopada 2024 r., 

14. Praca nad koncepcją amfiteatru - weryfikacja zgodności  z Miejscowym Planem, 

15. Odbiór usterek SP3 (termomodernizacja- wykonawca Karwowski) - na zakończenie okresu gwarancji. 

16. Dotacja dla Parafii NMP (prace zabytkowe i restauratorskie RFPŁ) - pismo w sprawie terminów i zasad. 

17. Opracowywanie wniosku  na dofinansowanie termomodernizacji szkół w ramach KPO - praca  

w  generatorze WOD2021. Nabór przerwany – zakończony, 

18. Rozeznanie cenowe w zakresie wykonania elementu próbnego  warstw dachu budynku Zakładu 

Przyrodoleczniczego w Gołdapi do badań odporności ogniowej – zgodnie z zaleceniami wynikającymi 

z oferty ITB oraz kosztów opracowania dokumentacji wykonawczej elementu próbnego, 

19. Przygotowanie zapytania ofertowego pn. opracowanie Programu Funkcjonalno-Użytkowego (PFU) dla 

zadania inwestycyjnego pod nazwą Modernizacja Infrastruktury Drogowej w mieście Gołdap, 

20. Przygotowanie procedury zamówienia publicznego pt. opracowanie dokumentacji projektowej 

przebudowy drogi dojazdowej do Szkoły Podstawowej w Grabowie, 

21. Przygotowanie procedury zamówienia publicznego pn. opracowanie dokumentacji projektowej   

adaptacji budynku po byłej hydroforni w Mażuciach na potrzeby świetlicy wiejskiej, 

22. Konkurs Park Rzeźb – praca nad weryfikacją prac wspólnie z komisją oraz rozstrzygnięcie, 

23. Zadania inwestycyjne do budżetu na 2025 r., 

24. Ogłoszenia zapytania ofertowego dot. przebudowy drogi w Kośmidrach – odcinek do drogi powiatowej, 

25. Ogłoszenie zapytania ofertowego na budowę oświetlenia drogowego w miejscowości Skocze  

- 2 stanowiska. 

Wydział Komunikacji Społecznej i Funduszy Zewnętrznych 
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1. Burmistrz Zarządzeniem z 14 października br. powołał skład Gminnej Rady Sportu w Gołdapi. Pierwsze 

posiedzenie zaplanowano na 6 listopada, początek o godz. 16.00 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi. 

2. Gmina Gołdap i Sołectwo Marcinowo zostały zakwalifikowane do współpracy od 2024 r. w inicjatywie 

Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego – Odnowa Wsi Województwa Warmińsko-

Mazurskiego ,,Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto żyć…”. Rozpoczyna się cykl 

szkoleń w tym zakresie organizowany przez Urząd Marszałkowski w Olsztynie. 

3. Zachęcamy mieszkańców do wypełnienia ciekawej ankiety związanej z potrzebami edukacyjnymi 

dorosłych w naszej gminie. Wyniki ankiety pomogą w procesie planowania projektu mającego na celu 

utworzenie Uniwersytetu Ludowego Pogranicza oraz Lokalnych Ośrodków Wiedzy i Edukacji  

(tzw. LOWE), planowanego do realizacji przez gminy skupione w Stowarzyszeniu Samorządów 

Pogranicza. Ankietę można wypełnić do 3 listopada, dostępna jest na stronie internetowej 

www.goldap.pl. 

Wydział Oświaty i Spraw Społecznych 

1. 14 października br. odbyły się obchody Gminnego Dnia Edukacji Narodowej w Ośrodku Sportu  

i Rekreacji. Organizatorem uroczystości była Szkoła Podstawowa nr 5 im. Noblistów Polskich  

w Gołdapi. Podczas tego dnia odbyło się wręczenie nagród Burmistrza dyrektorom placówek 

oświatowych oraz  wskazanym przez dyrektora nauczycielom, a także wręczono akty nadania stopnia 

awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. Dziękujemy szkole za organizację, 

2. Dyrektorzy szkół i przedszkola składają wnioski do gminy o udzielenie wsparcia  w ramach Narodowego 

Programu Rozwoju Czytelnictwa. Gmina jako organ prowadzący po weryfikacji i sprawdzeniu 

wniosków złoży zbiorczy wniosek o dofinansowanie do Wojewody Warmińsko - Mazurskiego. 

Wysokość dofinansowania do zadania wynosi 80 % kwoty ogólnej przeznaczonej na zadanie,  

20 % stanowi wkład własny, 

3. We współpracy z dyrektorami przygotowywane są materiały potrzebne do uwzględniania potrzeb 

placówek na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w następnym roku kalendarzowym, 

4. W środę 23 października odbyło się spotkanie pracowników gminy z dyrektorem Szkoły Podstawowej 

w Galwieciach w sprawie ponownego przejęcia do prowadzenia przez Gminę tej szkoły. Zgodnie  

z decyzją Rady Fundacji Rozwoju Regionu Gołdap Prezes Fundacji wypowiedział umowę w sprawie 

dalszego prowadzenia tej szkoły z propozycją ewentualnego użyczenia gminie Gołdap majątku szkoły 

na czas istnienia szkoły w obecnej formie. Szkoła będzie przejęta do prowadzenia przez gminę Gołdap, 

z dniem 1 września 2025 roku, 

5. We współpracy z dyrektorami placówek oświatowych przygotowywano informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024, 

6. Złożono 5 wniosków o dotację z WFOŚiGW w Olsztynie na działania proekologiczne. Podpisano  

4 umowy na łączną kwotę 32 000,00 zł, projekty te są w trakcie realizacji. 1 wniosek jest w trakcie oceny,   

7. Dokonano aktualizacji na dotację podręcznikową dla szkół podstawowych funkcjonujących na terenie 

gminy Gołdap, 

8. Wpłynęły środki na zakup podręczników i materiałów ćwiczeniowych dla uczniów z orzeczeniami  

o potrzebie kształcenia specjalnego ze szkół ponadpodstawowych oraz dokonano już wypłaty środków 

dla uczniów z Liceum Ogólnokształcącego.  W trakcie przygodnia są dokumenty dotyczące wypłaty 

środków dla ZPEW i ZSZ, 

9. W związku z otrzymaniem dotacji dla przedszkolaków oraz zmianami od nowego roku szkolnego 

dokonano przesunięć dotacji na wychowanie przedszkolne między poszczególnymi rozdziałami 

klasyfikacji budżetowej.  

10. Od 8-22.10.2024 r. odbyły się konsultacje społeczne w sprawie ograniczenia w godzinach nocnych 

sprzedaży napojów alkoholowych. W ankiecie wzięło udział 806 mieszkańców. Zdecydowana większość 

osób uczestniczących w konsultacjach popiera wprowadzenie ograniczenia – 454 mieszkańców. Przeciw 

zagłosowało – 328 mieszkańców. „Trudno powiedzieć” odpowiedziało – 24 mieszkańców, 

11. Przypomina się o zorganizowanym bezpłatnym transporcie na cmentarz w każdą sobotę. Dodatkowo  

w dniu 1 listopada 2024 r. odbędzie się bezpłatny przejazd na Cmentarz Komunalny, a 2 listopada zostaną 

zwiększone liczby kursów. Szczegółowe rozkłady jazdy z podanym godzinami są dostępne na naszej 

stronie i Facebooku. 

Wydział Gospodarki Komunalnej  

http://www.goldap.pl/
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1. W miesiącu wrześniu zakończyły się spotkania sołeckie związane z rozdysponowywaniem funduszu 

sołeckiego na rok 2025. Obecnie trwa realizacja zadań związanych z wykonaniem funduszu sołeckiego 

na obecny rok. 

2. Została zakończona realizacja dostawy i montażu 31 szt. lamp solarnych na terenie gminy Gołdap. Kwota 

inwestycji wynosi 172 156,95 zł 

3. Przy współpracy z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji został wykonany chodnik przy budynku Hali Basen, 

który poprawi bezpieczeństwo uczniów uczęszczających do Szkoły Podstawowej nr 5 im. Noblistów 

Polskich w Gołdap. 

4. W ramach funduszu sołeckiego oraz środków własnych gminy zostało wykonane ogrodzenie działki 

rekreacyjnej w miejscowości Piękne Łąki. 

Straż Miejska 

  W ostatnim okresie międzysesyjnym strażnicy Straży  Miejskiej w Gołdapi : 

1. Wykonywali patrole prewencyjne na terenie miasta i gminy Gołdap (piesze i zmotoryzowane)  

w godzinach dziennych i nocnych, sprawdzali między innymi na drogach wyposażenie rowerzystów  

i pieszych w obowiązkowe oświetlenie i elementy odblaskowe po zmroku. 

2. Wykonywali kontrole porządkowe posesji pod kątem wyposażenia nieruchomości w szczelne zbiorniki 

na nieczystości ciekłe oraz oczyszczalnie ścieków, posiadania dokumentacji z usuwania nieczystości 

ciekłych, oraz składania w terminie przez właścicieli nieruchomości deklaracji na usuwanie odpadów 

komunalnych, wykonywali  kontrole palenisk na nieruchomościach pod kątem ewentualnego spalania 

odpadów, (w tym kontrole ogródków działkowych na terenie Gołdapi w związku ze zgłoszeniami 

interwencyjnymi  mieszkańców, dotyczącymi zadymienia przy spalaniu liści, gałęzi i innych pozostałości 

roślinnych na działkach). 

3. Ujawniali  wykroczenia za które sprawcy zostali pouczeni lub ukarani mandatami karnymi. 

4. Ujawnili 1 osobę nieletnią spożywającą alkohol w miejscu publicznym. 

5. Prowadzili czynności wyjaśniające w sprawach o wykroczenia, do Sadu Rejonowego w Olecku 

skierowali 2 wnioski o ukaranie za popełnione wykroczenia. 

6. Wykonywali konwoje na potrzeby gminy Gołdapi. 

Monitoring 

Operatorzy monitoringu wizyjnego miejsc publicznych pełnili dyżury na 1 i 2  zmiany, zgłosili służbom  

46 interwencji dotyczących : 

1. podejrzenie picia alkoholu w miejscach publicznych -26, 

2. Zaśmiecanie miejsc publicznych -2, 

3. nieprawidłowe parkowanie pojazdów – 18. 

Urząd Stanu Cywilnego 

1. Na terenie Gminy Gołdap urodziło się 10 dzieci, zaś zmarło 11 osób, 

2. W tut. USC sporządzono 7 aktów małżeństwa, zarejestrowano 4 rozwody, 

3. Wydano 159 odpisów aktów stanu cywilnego, 

4. Przeniesiono 178 aktów z papierowych ksiąg do elektronicznego Rejestru Stanu Cywilnego, 

5. Zameldowano/wymeldowano 180 osób, 

6. Wydano 5 decyzji w sprawach meldunkowych, 

7. Zastrzeżono numer PESEL 25 osobom, 

8. Wydano 157 dowodów osobistych. 

Dodatkowe informacje:  

1.  Komisja rekrutacyjna pracuje nad naborem na wolne kierownicze stanowisko urzędnicze Zastępcy 

Kierownika Wydziału ds. Inwestycji i Rozwoju, 

Radny Paweł Perko zapytał, czy PFU było konsultowane m.in. Romintą Gołdap, gdyż klub w największej 

części korzysta ze stadionu.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że przy konsultacjach dotyczących projektu 

funkcjonalno-użytkowego uczestniczył dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji. Dyrektor wspólnie z osobami 

reprezentującymi klub sportowy Rominta Gołdap był na wyjeździe prawdopodobnie w Augustowie i oglądali 

podobnego typu obiekty i też zgłaszał uwagi. Jeżeli istnieje taka potrzeba może też być pokazane Radzie 

Miejskiej w Gołdapi po złożeniu wniosku. Była aktualizacja projektu funkcjonalno-użytkowego ze względu  

na zmianę zakresu projektu. W projekcie głównie ogrodzenie boiska będzie wymienione na nowe oraz nie będzie 

robiona droga wewnętrzna tylko droga boczna - żwirowa. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, co zostało ustalone, jakie możliwości zostały 

wypracowane na poprawę bytu mieszkańcom gminy Gołdap podczas spotkania z panem Królikowskim w dniu 
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1.10.2024 r. . 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że spotkanie odbyło się w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich. W spotkaniu uczestniczył także radny Sejmiku Województwa Jarosław Słoma. Głównym 

tematem spotkania były rozmowy dotyczące budowy chodnika w Grabowie i przygotowania dokumentacji 

projektowej. Kolejnym tematem rozmów było newralgiczne skrzyżowanie na wysokości Straży Pożarnej z drogą 

krajową, drogi wojewódzkiej. Informacja zarządu dróg wojewódzkich jest jedna – rondo. Według nich jest  

to najlepsza metoda a gmina będzie wnioskować do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o budowę 

ronda w tym miejscu. Kolejnym tematem jest projekt obwodnicy Gołdapi, ponieważ mieszkańcy ulicy Bocznej 

zgłaszali swoje uwagi. Prowadzone były rozmowy z dyrektorem aby w Gołdapi zorganizować spotkanie 

konsultacyjne z mieszkańcami. Dyrektor zapewnił, że takie spotkanie zostanie zorganizowane, jak tylko zostanie 

podany termin. Kolejnym tematem była przebudowa drogi do Żytkiejm. Uzyskał informację, że oferty zostały 

już otwarte, są analizowane, badane i w przyszłości dane zadanie inwestycyjne będzie realizowane. Uzyskał 

decyzję Zarządu Dróg Wojewódzkich na przeprowadzenie kampanii społecznej na terenie gminy Gołdap. Taka 

kampania społeczna zostanie przeprowadzona w ramach przyszłorocznych dni Gołdapi. Również odbyło się 

spotkanie Eko Mazury w związku z rezygnacją członka Rady Nadzorczej. Został powołany nowy członek Rady 

Nadzorczej. Jest to osoba, która została wskazana przez gminę Ełk - Pan Andrzej Orzechowski.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że w danym okresie międzysesyjnym odbyło 

spotkanie wraz z przewodniczącą, burmistrzem oraz prawnikiem odnośnie niszczenia nagrań Komisji  

po sporządzaniu protokołu. Zwrócił się o przedstawienie informacji nt. spotkania.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że spotkanie dotyczyło nagrań komisji utrwalanych  

za pomocą dyktafonu. Nagranie przez pracownika obsługującego Radę Miejską jest nagraniem technicznym  

i ze względu na ochronę danych osobowych, nagranie jest usuwane po spisaniu protokołu z tej komisji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewskiej zapytała, jakie wpłynęły oferty oraz jaka była 

ewentualnie wartość szacowana zamówienia, bądź dokumentacji projektowej na renowację budynku Szkoły 

Podstawowej nr 1. Zapytała na jakim etapie jest remont pomieszczeń urzędu miejskiego. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że informacja z otwarcia ofert zostanie przesłana oraz 

zostanie przygotowana informacja, na jakim etapie są remonty. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że trzeba by się zastanowić nad 

ewentualnym zwiększeniem środków. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że zamawiający planował przeznaczyć w ramach 

rządowego programu Polski Ład - Rządowy Program Odbudowy Zabytków kwotę 1 200 000,00 zł a najtańsza 

oferta wpłynęła na kwotę 1 646 604,00 zł. Najdroższa oferta wpłynęła na kwotę 4 263 506,49 zł. Okres gwarancji 

w jednej i w drugiej ofercie wynosił 60 miesięcy. 

Sylwia Wrzesień-Kisielewska zapytała, czy w ogóle jest brane pod uwagę aby rozważyć najniższą ofertę   

i dołożyć 400 000,00 zł  celem zrealizowania zadania.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że na chwilę obecną nie. Postępowanie zostało 

unieważnione i będą podjęte starania aby delikatnie zmienić zakres. Po rozmowach z dyrektor SP1 będzie podjęta 

decyzja w jakim kierunku zmieniony zostanie zakres. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy dalej nie ma odpowiedzi na wystosowane pismo w dniu 30.09.2024 r.  

do Urzędu Marszałkowskiego w sprawie wydłużenia terminu, jeżeli chodzi o uzyskanie statusu projektu 

niefunkcjonującego.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że na to pismo oraz na pisma kierowane do Komendanta 

Głównego Straży Pożarnej i do innych instytucji jeszcze nie otrzymano odpowiedzi. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że kolejne pytanie będzie związane z przetargiem na dokumentację 

świetlicy w Botkunach. Jakiś czas prosił o przekazanie radnym informacji, które inwestycje/zadania w tym roku 

nie zostaną wykonane z racji na to, że po prostu w projekcie budżetu były zaprojektowane zbyt niskie kwoty. Jest 

całkiem sporo takich inwestycji. Dostał odpowiedź ale bez kwot. Stwierdził, że zapewne niezbyt precyzyjnie 

zadał pytanie. Z obliczenia dziesięciu pozycji, które zostały przedstawione, że na pewno w tym roku nie zostanie 

zrobione, wynika, że nie zostanie wydatkowana kwota 245 000,00 zł. Zapytał, co się z tą kwotą stało, bądź stanie 

i czy nie można tych środków, które były zaplanowane, choćby dołożyć do jednego, czy drugiego projektu. Mówi 

tu akurat na przykładzie Botkun, bo o tym była mowa, chociaż tak naprawdę jeżeli chodzi o świetlice, to pewnie 

warto by zrobić to kompleksowo i zrobić jeden projekt dla wszystkich planowanych, jeżeli się da oczywiście, 

świetlic modułowych, tam gdzie jest taka potrzeba. Na pewno w tym roku nie zostanie wykonane, co było 

zaplanowane, ale z racji na to, że są zbyt małe środki, zostanie albo już zostało zdjęte z budżetu: budowa sieci 

wodociągowej, kanalizacji sanitarnej i deszczowej na ulicy Wileńskiej; dokończenie sieci wodociągowej  

w miejscowości Kolniszki; przebudowa ulicy Oleckiej w Gołdapi, dokumentacja; przebudowa drogi  

w Konikowie, dokumentacja; przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Babki, dokumentacja; sieciowanie 



10 
 

i rozwój szlaku fortyfikacji mazurskich kwatera Robinsona; przebudowa kanalizacji deszczowej ulica Źródlana; 

adaptacja do zmian klimatu modernizacji kanalizacji deszczowej w Gołdapi; modernizacja infrastruktury 

oświetleniowej; adaptacja poddasza świetlicy wiejskiej w Jabłońskich, dokumentacja. W sumie 245 000,00 zł, 

które na pewno nie zostaną wydane. Zapytał, co z tym się stanie albo stało. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że na ten moment żadne zmiany odnośnie tych inwestycji, 

które tutaj wskazał Wydział Inwestycji, nie zostały dokonane w budżecie. Inwestycje w dalszym ciągu figurują  

i zapewne w tym kierunku coś się zadzieje w miesiącu listopadzie. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał odnośnie zmiany formy koncertu świąteczno-

noworocznego, czy został ustalony został jakiś cel zbiórki oraz czy będzie nowa formuła koncertu Marka Mirosa.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że koncert świąteczno-noworoczny będzie  

w niezmiennej formule tylko miało być dodane: imienia Marka Mirosa. Wpłynął jeden wniosek, aby pieniądze 

zebrane za bilety były przekazane na Dom Dziecka w Gołdapi. Sam był pomysłodawcą nazwania koncertu 

imieniem Marka Mirosa a wniosek ustny o celu zbiórki złożyła sekretarz powiatu gołdapskiego,  Anna Makowska 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, czy są znane koszty naprawy samochodu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że wydział przekaże taka informację. 

Do pkt 5 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że w okresie międzysesyjnym Komisja Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego ustalała wnioski do budżetu gminy Gołdap na rok 2025. Odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji podczas którego radni procedowali zmiany dwóch miejscowych  planów zagospodarowania 

przestrzennego. Na sesji nadzwyczajnej w dniu 9 października również omawiane były plany miejscowe. 

Posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji odbyło się dwa razy. Wypracowane projekty  uchwał będą 

procedowane przez radnych na dzisiejszym posiedzeniu. 11 października odbyło się wspólne posiedzenie komisji 

dotyczące budowy zakładu przyrodoleczniczego. Obrady zostały przerwane a dalsze procedowanie komisji 

odbędzie się 4 listopada o godzinie 16.30. Po komisji odbędzie się od razu posiedzenie sesji nadzwyczajnej, 

zwołane na wniosek radnych na godzinę 17.00. 21 października odbyło się wspólne posiedzenie komisji na której 

były procedowane głównie projekty uchwał dotyczące podatków. 22 października radni byli w Ełku  

w siedzibie przedsiębiorstwa gospodarki odpadami Eko Mazury. Była możliwość zapoznania się jak funkcjonuje 

spółka, jakie ma możliwości i jakie rozwiązania chce wprowadzić. Podczas spotkania padło zaproszenie ze strony 

radnych, aby prezes wraz z zespołem przyjechał na specjalne posiedzenie do Gołdapi. Byłaby to sesja 

nadzwyczajna, którą wstępnie jest planowana na koniec listopada lub początek grudnia. Radni zadają sporo pytań 

na piśmie, jak również telefonicznie. Chciałaby podkreślić, że to nie chodzi o żadne złośliwości, tylko o to, aby 

radni po prostu mieli wiedzę i świadomie podejmowali decyzję. Radny Paweł Perko złożył zapytanie, które 

dotyczyło jednostek oświatowych. Było to podyktowane zmianami przepisów. Radni chcieli się do tego 

przygotować i zabezpieczyć odpowiednie środki w budżecie. Pan Andrzej Tobolski zwrócił się o udzielenie głosu 

w wolnych wnioskach i zgodnie ze statutem Rady Miejskiej w Gołdapi będzie miał 5 minut na wypowiedź. Biuro 

Rady będzie pilnowało tego czasu. 

Do pkt 6 

1)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do skarbnika gminy Sylwii Ostrowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2024– 2039.  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039.  

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/67/2024 
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2)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do skarbnika gminy Sylwii Ostrowskiej   

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku.  

 Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że na komisji prosił o uszczegółowienie i przesłanie ale jeszcze nie 

otrzymał. Uszczegółowienie informacji o nadwyżce budżetowej, z której pokrywany jest deficyt, który już wzrósł 

do ponad 8 000 000,00 zł a zbliża się do 10 000 000,00 zł, bo jeszcze kolejne miliony do dołożenia.  Zwrócił się 

o szybkie przekazanie takiej informacji, gdyż ma to duże znaczenie dla budżetu i też ma to znaczenie  

w perspektywie budowy przyszłego. Nadwyżka budżetowa wynosi prawie 17 000 000,00 zł, tylko  

że to są pieniądze tak naprawdę pożyczone, bieżące wydatki przynajmniej w części pożyczone, dlatego prosi  

o tą szczegółową informację. W tym momencie na bieżących wydatkach jest deficyt w wysokości prawie 

5 000 000,00 zł a niedługo gminę czeka dopłata do śmieci. Tak jak wspomniała skarbnik na komisji, to nie jest 

ostatnia transza, jeżeli chodzi o szkoły. Pytanie jest też, czy już wiadomo ile gmina Gołdap, może się spodziewać 

subwencji wyrównawczej, która będzie jeszcze w tym roku dla samorządów. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że prawdopodobnie na początku listopada.  Jest już projekt 

rozporządzenia, tak zwanej „kroplówki”, czyli dodatkowych środków z subwencji, z udziału w podatku. Gmina 

ma uzyskać 2 000 000,00 zł i te 2 000 000,00 zł trzeba będzie przeznaczyć na jednostki oświatowe, stąd  w tych 

zmianach zwiększenie było na 2 700 000,00 zł a miało być na 4 700 000,00 zł.  Dlatego też nie chciała zwiększać 

deficytu na ten moment.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się o rozpisanie 17 000 000,00 zł. W sprawozdaniu  

z 30 września znalazła informację, nadwyżka z lat ubiegłych. To ta kwota, o której wspominał radny Maciej  

Kordjak, prawie 17 000 000,00 zł, ale jest wynik budżetu, który był planowany na deficyt, prawie 5 000 000,00 

zł a jest 8 000 000,00 zł  na plusie. Zapytała, z czego to wynika.  

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że wynika z wykonanych dochodów i wykonanych 

wydatków, czyli według stanu dochodów, które zostały wykonane na dzień 30 września, zgodnie  

ze sprawozdawczością wykonanych wydatków. Plan jest ustalany rocznie, więc ten plan deficytu jest założeniem 

rocznym. Aczkolwiek w trakcie roku są różne sytuacje, że dochody czasami są wykonane ponad plan, natomiast 

nie wszystkie wydatki są rozłożone równomiernie w trakcie roku do wydania. Część tych wydatków przeważnie 

jest pod koniec roku, czyli gdzieś w miesiącach listopad, grudzień.  

Radny Maciej Kordjak odniósł się do obsługi długu. W przedłożonym projekcie do przegłosowania jest 

zwiększenie o prawie 500 000,00 zł. Zapytał, z czego to wynika. Nie zmieniła się sytuacja ekonomiczna, stopy 

procentowe. Zapytał się, czy zostało to niedoszacowane, że nie doliczono się prawie pół miliona złotych. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że częściowo nie zostało to doszacowane. Urząd bazuje  

na harmonogramach, które otrzymuje z banków. Oprocentowanie obligacji jest półroczne, więc zawiadomienia 

przychodzą i często jest tak, że ten plan w projekcie jest przyjmowany na podstawie wykonania danego roku  

i oprocentowania. A potem w trakcie wychodzi inaczej. Zastała sytuację, że była pewna niedokończona  

i nierozstrzygnięta sprawa. Było źle naliczane oprocentowanie - odsetki oraz harmonogramy wpływały 

niedoszacowane z banku. Teraz trzeba dopłacić i to jest kwota ponad 300 000,00 zł. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że aktualnie koszt obsługi długu wynosi 3 258 091,00 zł. I to jest sam 

koszt obsługi długu. Zapytał, czy nie ma tutaj mowy dodatkowo o ratach, które są spłacane, tylko sam koszt 

obsługi.  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że tak, tylko i wyłącznie odsetki. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku.  

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/68/2024 

Radny Marcin Urzędowski odczytał stanowisko Klubu Radnych Dobro i Współpraca w sprawie ustalenia 

stawek podatkowych na rok 2025, cyt.: Jako Klub Radnych, z niepokojem przyglądamy się sytuacji budżetowej 
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naszej gminy. Niestety, nieodpowiedzialne działania poprzedniej rady miejskiej i burmistrza stawiają nas dzisiaj 

w obliczu trudnych, lecz koniecznych decyzji. Mimo szalejącej inflacji na poziomie 11,4% w roku 2023, mimo 

wzrostu cen energii i rosnącego deficytu budżetowego, poprzednia rada, kierując się zapewne 

krótkoterminowymi celami wyborczymi, nie zdecydowała się na urealnienie stawek podatkowych. Zignorowanie 

potrzeb budżetu doprowadziło do dalszego pogłębienia deficytu, który dzisiaj musimy zażegnać. 

Wrześniowy odczyt inflacji w roku bieżącym wynosi 4,3% (bez cen energii i żywności), a wskaźnik CPI, 

odzwierciedlający wzrost cen towarów i usług konsumpcyjnych, to już 4,9%. W tej sytuacji propozycja burmistrza 

zakładająca podwyżkę podatków o zaledwie 3% nie jest w stanie nawet pokryć inflacyjnego wzrostu cen,  

a tym bardziej zabezpieczyć realnych potrzeb naszej gminy. 

Plany budżetowe na rok 2024 zakładały deficyt na poziomie 4 763 213,44 PLN, z czego 530 368,77 PLN 

przypadało na wydatki bieżące, a 4 232 844,67 PLN na wydatki majątkowe. Niestety, wskutek niedoszacowania 

wydatków w obszarach takich jak oświata, kultura, sport, i wiele innych, deficyt wzrósł do alarmującej kwoty  

8 748 450,77 PLN, z czego 4 874 508,95 PLN dotyczy wydatków bieżących. Zmagamy się więc z brakiem środków 

na podstawowe funkcjonowanie gminy. Ponadto, do tego deficytu dojdą kolejne wydatki, takie jak milionowa 

dopłata do systemu wywozu odpadów, która mimo wysokiej podwyżki, która również była wynikiem zaniechania 

poprzednich władz, nie wystarczy na pokrycie pełnych kosztów systemu. Istnieje realna obawa, że deficyt 

budżetowy gminy Gołdap może osiągnąć w tym roku 10 milionów PLN, co jest sytuacją krytyczną, ponieważ 

dotyczy głównie wydatków bieżących. 

Chcemy również zwrócić uwagę na nieodpowiedzialną propozycję obniżenia podatku od środków transportu 

o 8%. Taka obniżka nie rozwiązuje żadnych istotnych problemów budżetowych, a jedynie tworzy iluzję działania. 

To ruch czysto populistyczny, nieodpowiadający na realne potrzeby przedsiębiorców, którzy z uwagi na bardzo 

wysokie stawki uciekają ze swoją działalnością do innych gmin. Paradoksalnie, znaczne obniżenie tej opłaty 

może przełożyć się na większe dochody gminy. Choć opłata ta ma minimalny wpływ na cały budżet. 

Kolejnym poważnym wyzwaniem dla budżetu jest wzrost kosztów obsługi długu. W roku 2024 zaplanowano 

na ten cel kwotę 2 780 000 PLN, jednak okazało się, że została ona niedoszacowana o 478 091 PLN. Wszystko 

to stawia gminę Gołdap w bardzo trudnej sytuacji finansowej, która wymaga natychmiastowych działań.  

Nie możemy również zapomnieć o sprawach sądowych, które mogą znacznie obciążyć przyszłoroczny budżet. 

Toczą się postępowania z wykonawcą ZPL o ponad 5 mln PLN oraz inne sprawy o mniejsze sumy – 1,3 mln PLN, 

500 tys. PLN, a do tego należy doliczyć potencjalne odsetki. Kluczowym problemem pozostaje dotacja na ZPL, 

której wartość z odsetkami może wynieść prawie 17 mln PLN. 

Jako radni odpowiedzialni za przyszłość naszej gminy, jesteśmy zobowiązani do podjęcia działań, które 

poprawią kondycję finansową Gołdapi. Choć podwyżki nigdy nie są mile widziane, są one nieuniknioną 

konsekwencją błędnych decyzji poprzednich władz. Nie będziemy też akceptować działań udawanych. Naszym 

obowiązkiem jest teraz podjęcie odpowiedzialnych kroków, aby zapobiec dalszemu pogarszaniu się sytuacji 

finansowej gminy i zapewnić jej stabilność w nadchodzących latach o ile jest to jeszcze możliwe. Podatki  

nie będą jedynym działaniem w celu ratowania sytuacji finansowej naszej gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że stanowisko zostało podpisane przez Klub 

Radnych Dobro i Współpraca oraz przewodniczącą Rady Wiolettę Anuszkiewicz.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że Urząd Miejski w Gołdapi zaproponował wzrost 

podatków o 3%. Na dzisiejszej sesji, będzie procedowana podwyżka podatków do wysokości maksymalnej. 

Chciałby zaproponować pewnego rodzaju konsensus, ponieważ cały czas zgłasza się wielu przedsiębiorców  

i pyta, czy istnieje możliwość jakiejś ulgi. Takim przedsiębiorcą jest na przykład przedsiębiorca, który chce 

rozbudować swoją nieruchomość i otworzyć sklep na Podlasiu, ponieważ jest to już nieruchomość w rękach 

prywatnych. Chciałby wspólnie z radnymi wypracować jakiś konsensus w przyszłości i przygotować jakąś 

dedykowaną ofertę właśnie dla tych lokalnych małych przedsiębiorców, aby te przedsiębiorstwa wokół placu 

Zwycięstwa istniały. Taka forma pomocy będzie radnym proponowana i poddawana pod dyskusje na komisji. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że zgodnie z tym stanowiskiem klub pracuje już nad tym. Jeszcze dzisiaj 

ukaże się apel klubu. Mają własne propozycje, będą prosić o propozycje urzędu, również przedsiębiorców.  

Ma nadzieję, że wypowie się też Rada Gospodarcza, która jest powołana przez burmistrza. 

3)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik DE Żaneta Przyborowska  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty 

uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej. 

Kierownik DE Żaneta Przyborowska przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką w której  

§2 otrzymuje brzmienie: Ustala się dzienną stawkę opłaty uzdrowiskowej od osób przebywających dłużej,  

niż dobę w wysokości 6,38 zł za każdą rozpoczętą dobę pobytu. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz określenia wysokości dziennych 

stawek opłaty uzdrowiskowej z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz określenia 

wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia  Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/69/2024 

4)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik DE Żanety Przyborowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty 

miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru w drodze inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

Kierownik DE Żaneta Przyborowska przedstawiła projekt uchwały oraz przedstawiła autopoprawkę  

w §2 w brzmieniu: Ustala się dzienną stawką opłaty miejscowej od osób przebywających dłużej, niż dobę  

w wysokości 3,31 zł za każdą rozpoczętą dobę pobytu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru w drodze inkasa, określenia 

terminów płatności  i wysokości wynagrodzenia za inkaso z autopoprawką.  

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru  

w drodze inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości wynagrodzenia za inkaso z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/70/2024 

5)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik DE Żanety Przyborowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap 

opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu poboru opłaty targowej. 

Kierownik DE Żaneta Przyborowska przedstawiła projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu poboru 

opłaty targowej. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia 

wysokości i sposobu poboru opłaty targowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński, 

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/71/2024 

6)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik DE Żanety Przyborowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Kierownik DE Żaneta Przyborowska przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na korekcie 

niektórych kwot wg sugestii radnych skierowanych na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że niektóre stawki są obniżone o 8%, niektóre o 20%, autobusy ponad 

70%. Są to minimalne stawki, bo z racji na ilość, mnogość tych pozycji wszystko trzeba dostosować do realiów. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że jest to propozycja jeszcze dużo niższych stawek. Ma nadzieję,  

że po przyjęciu tych stawek zaobserwuje się za rok wzrost liczby firm, np. przewozowych. Rada Miejska 

poprzedniej kadencji zagłosowała za wnioskiem poprzedniego burmistrza. I nikt nie kierował się tym celem 

wyborczym, krótkowzrocznym. Sprawdzał protokół, jak głosowała Rada Miejska w zeszłej kadencji za tymi 

stawkami i nie tylko Hołdyński, Zajączkowski, Syperek, Pietrewicz czy Wałejko głosowali za tymi stawkami, 

ale również ci, którzy podpisali się pod tym chyba listem, czyli Zbigniew Makarewicz, Wioletta Anuszkiewicz. 

Stawki tylko w zeszłym roku były obniżone, w poprzednich latach one praktycznie były na wysokim poziomie, 

co również niektórzy radni zarzucali. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że radny odczytał stanowisko klubu. Ze strony 

klubu nie słyszała żadnego nazwiska. Żadne nazwisko nie padło, tylko padło stwierdzenie poprzednia Rada. 

Słyszała też w wystąpieniu kwestię, że poprzednia władza. Oczywiście stanowisko i kwestie podatkowe, które 

w tamtej kadencji były głosowane, były przygotowane przez burmistrza. Nie chce teraz wypowiadać się na temat 

swojego głosowania, bo dokładnie nie pamięta ale raczej nie we wszystkich punktach była za. Głośno i wyraźnie 

mówiła o tych kwestiach. Wraz z radnym Zbigniewem Makarewiczem byli w mniejszości. Wystosowała apel  

do radnego Wojciecha Hołdyńskiego aby nie schodzić na tą drogę, dlatego, że Klub Dobro i Współpraca nie 

wymienił żadnego nazwiska. Poprzedni burmistrz, Tomasz Luto w roku 2023 przygotował takie stawki,  

a nie inne. Obniżył stawki poniżej inflacji ze względu na rok wyborczy. Stawki były obniżone poniżej inflacji,  

a sytuacja związana z budżetem gminy była i jest bardzo trudna. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że w tym roku radni w pierwszej wersji otrzymali porównanie stawek  

bez odniesienia do roku ubiegłego, bez odniesienia do lat poprzednich, bez odniesienia do wartości w budżecie 

za które odpowiadają poszczególne podatki. Dopiero po prośbie, interwencji o uzupełnienie tych informacji, żeby 

można porównać, odnieść się do czegokolwiek, otrzymali wszystkie dodatkowe informacje.  Padło stwierdzenie 

od pracowników urzędu, że wcześniejsza Rada tego nie oczekiwała, czyli rozumie, że wcześniejsza Rada 

otrzymywała stawki i je przyjmowała, nie porównując, nie licząc, nie patrząc. Budżet jest bardzo 

skomplikowanym organizmem, w którym wiele rzeczy gra, współgra i po prostu mnie to przeraziło, w jaki sposób 

zostali potraktowani radni, którzy otrzymali po prostu gołe propozycje stawek bez żadnych informacji 

dodatkowych. 

Radna Monika Wałejko powiedziała, że na stronie internetowej jest informacja: Stanowisko Klubu Radnych 

Dobro i Współpraca oraz przewodniczącej Rady Miejskiej w Gołdapi w sprawie ustalenia stawek, więc 

zrozumiałe jest, że przewodnicząca pod nim podpisała. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że radny czytając stanowisko klubu radnych 

nie uwzględnił w tym stanowisku przewodniczącej rady. Na stronie internetowej, czy na Facebooku jest taka 

informacja i nie wypiera się tego. Dodatkowo radny Andrzej Gutowski przytoczył, że jest to stanowisko klubu  

i przewodniczącej rady, więc nie rozumie zarzutu. 

Radna Janina Pietrewicz odpowiedziała, że zawsze prosili o porównanie z poprzedniego roku i z tego roku. 

Jako przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich długo z tym walczyła.  

Radny Wojciech Hołdyński potwierdził, że rada pytała o stawki z obwieszczenia Ministra Finansów, 

porównywała je ze stawkami z roku ubiegłego. Radni w poprzedniej kadencji głosowali za niższymi stawkami 

w zeszłym roku od nieruchomości, które stanowią największy wpływ w podatkach i to nie było naznaczone 

żadnymi krótkowzrocznymi celami.  

Radna Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że rok 2023 był rokiem bardzo specyficznym i doskonale 

wszyscy wiedzą czym się kierowano i jaki był ten rok. Złożyła wniosek formalny o zakończenie tej dyskusji. 

Stanowisko jest takie, a nie inne. Ma nadzieję, że radni zagłosują zgodnie ze swoim sumieniem pod tym,  

co zostało opracowane przez Panią kierownik, która poświęciła wiele czasu na to, żeby uwzględnić wszystkie 
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wyliczenia klubu. Wszyscy członkowie klubu brali w tym czynny udział, aby wszystkie wyliczenia zrobić,  

a kontakt był jednoosobowy ze strony radnego Macieja Kordjaka z panią kierownik. Rok 2023 był bardzo 

specyficzny, nowa rada kontynuuje swoje pomysły, swoje zamierzenia i oby nam wszystkim jak najlepiej się 

współpracowało. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do wiceprzewodniczącej Rady Sylwii Wrzesień-

Kisielewskiej czy wycofuje złożony wniosek formalny.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska odpowiedziała, że tak.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/72/2024 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła przerwę – godz.15:00  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 15:15 

 

7) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik DE Żanety Przyborowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Kierownik DE Żaneta Przyborowska przedstawiła projekt uchwały z autopoprawką dotyczącą zastosowania 

maksymalnych stawek kwotowych. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że poprzednia obniżka paradoksalnie może spowodować większe 

przychody do budżetu a proponowana w danym projekcie uchwały podwyżka, która jest maksymalną, po prostu 

uwzględnia również inflację, która w przeciągu ostatnich paru lat poszła do przodu a nie była uwzględniona 

choćby w zeszłorocznych stawkach i poprawi kondycję budżetu na rok przyszły. I to jest właśnie ta różnica,  

że tutaj podwyższając, a tu obniżając per saldo do budżetu, będzie tych środków więcej. Dlatego też, waga tych 

podatków jest zupełnie inna w budżecie i te 9 groszy od metra kwadratowego zupełnie się przekłada na inne 

kwoty, niż nawet 70% od kwoty podatku od autobusu.  

Radny Zbigniew Makarewicz powiedział, że standardowy lokal będzie miał więcej o 6 zł rocznie. To nie jest 

ogromny pieniądz a jednak duży pieniądz dla budżetu. Wysłał do wszystkich radnych wniosek. Nie wszyscy się 

jeszcze do końca określili, więc myśli, że radni będą dalej nad tym dyskutować. Uważa, że powinni pomóc 

małym przedsiębiorcom jak i innym firmom. Trzeba ustalić w jaki sposób prawnie można to zrobić i wspólnie 

wypracować wniosek do burmistrza z być może obniżką podatków w przyszłym roku, czy też zwolnieniami 

podatkowymi.  

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że zauważył poprawkę formalną. W §2 powinna być data z dnia  

30 października, nie 3 października. Poprzednia ustawa odnośnie ulg i zwolnień mówiła, że gdy gmina zastosuje 

jakąś ulgę, zwolnienie w podatkach, opłatach to oczywiście do budżetu wpływa mniej pieniędzy ale o tyle 

zostanie pomniejszona subwencja dla gminy, czyli jakby gmina wtedy traciła dwukrotnie. Warto się nad tym 

zastanowić i poznać aktualną ustawę. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 3 przeciw, 3 wstrzymujące się uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 
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Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz,  

Paweł  Perko, Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (3) 

Janina  Pietrewicz, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Zofia Syperek 

Uchwała Nr XI/73/2024 

8) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik wydziału WGK Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 137046 N. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 137046 N. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 137046 N 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Wojciech Hołdyński, 

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   

Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/74/2024 

9) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik WGK Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu 

miejskiego na Placu Zwycięstwa  w Gołdapi. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska przedstawiła projekt uchwały wprowadzający bezpłatne parkowanie  

na parkingu głównym do 30 minut.  

Radny Zbigniew Makarewicz powiedział, że jest zadowolony z tego, gdyż w poprzedniej kadencji radni 

zgłaszali o wydłużenie czasu darmowego parkingu do 30 minut. Chciałby oznaczyć jakoś parkometry  

o informację, że w weekend nie trzeba uiszczać opłaty.  Mieszkańcy przesyłają zdjęcia, że płacą w weekendy   

a opłata przechodzi dopiero na kolejny tydzień, czyli od poniedziałku od godziny dziewiątej. Kierownik WGK 

mówiła, że taka informacja jest na tych parkometrach, ale chyba jest za mało widoczna.  

Radny Andrzej Gutowski zwrócił się o wykaz przychodu z września i października z parkingu głównego. 

Mieszkańcy przy placu Zwycięstwa skarżyli się, wszystko dookoła jest zablokowane, natomiast parking stoi 

całymi dniami pusty. Także trzeba będzie pomyśleć o tym, żeby w sezonie na przykład zrobić parkowanie płatne, 

natomiast poza sezonem, jeżeli przychód będzie mniejszy niż koszty, automatycznie zejść z tych kosztów.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska zapytała, od kiedy zmiana będzie obowiązywała.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że mniej więcej pod koniec listopada. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa  w Gołdapi. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa   

w Gołdapi 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/75/2024 

10) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik WGK Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę nr XXX/245/2020 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia  

24 listopada 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Gołdap. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska przedstawiła projekt uchwały oraz przedstawiła autopoprawkę  w treści 

w §14 ust. 1. poprzez dokonanie zawężenia przedmiotowego poprzez dodanie sformułowania: które podejmą 

czynności zawodowe, polegające na świadczeniu usług medycznych na terenie gminy Gołdap, realizując ważny 

interes społeczny. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, aby przesłać pełną wersję uchwały, wieloletni 

program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy oraz zasady wynajmowania lokali.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że nie zawsze dostają wszystkie dokumenty, żeby mieć ogląd na całość, 

aczkolwiek tutaj po prośbie link do uchwały radni otrzymali. Ustali się na przyszłość, aby przesyłać wszystko  

w  komplecie z ewentualnymi zmianami i zawsze będzie tekst jednolity plus zmiany. Jak rozumie, dodatkowy 

zapis jest przychyleniem się do wniosku prezes Goldmediki i trzeba zabezpieczyć to mieszkanie. Zgłosił prośbę 

o doprecyzowane tego punktu i podziękował kierownik WGK za uwzględnienie. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że musiał mu umknąć link  ale dobrze by było aby 

radni zapoznali się z całą uchwałą i programem.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę nr XXX/245/2020 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Gołdap z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr XXX/245/2020 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Gołdap z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/76/2024 

11) 

Punkt zdjęty z porządku posiedzenia 

12) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Wojciecha Hołdyńskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia  

30 września 2024 r. 

Przewodniczący KSWiP Wojciech Hołdyński powiedział, że petycja dotyczy rozwiązania umowy 

partnerskiej Gołdapi z izraelskim miastem Givat Szemu’el. Zdaniem wnoszącego petycję Gołdap nie powinna 

utrzymywać relacji partnerskiej z miastami w Państwach, które nie przestrzegają praw człowieka, są agresorami, 

którzy mordują cywili, działają jak terroryści. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uważa, że umowa partnerska 

zawarta, pomiędzy Gołdapią a Givat Szemu’el ma duże znaczenie dla lokalnej społeczności i kraju. Komisja  

po przeanalizowaniu treści petycji uznaje ją za bezzasadną. 

Radny Maciej Kordjak  zasugerował, aby usunąć jedno zdanie w końcówce uzasadnienia: Rada Miejska  

w Gołdapi uważa, że Izrael ma prawo podjąć działania, które do tego nie dopuszczą. Wolałby się nie 

wypowiadać, kto ma prawo, do czego, bo giną tam cywile z jednej i z drugiej strony. Jest daleki od tego,  

aby komuś przyznawać prawo do zabijania kogokolwiek. 



18 
 

Przewodniczący KSWiP Wojciech Hołdyński odpowiedział, że ze swojej strony nie widzi przeszkód aby  

to zdanie wykreślić. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień- Kisielewska zasugerowała usunięcie dwóch zdań, bo kolejne 

zdanie w tym akapicie, jest tak jakby kontynuacją: Izrael, podobnie jak Ukraina, walczy też dla Zachodu, czyli  

i dla nas. 

Przewodniczący KSWiP Wojciech Hołdyński przychylił się do wypowiedzi radnej.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 30 września 2024 r. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji z dnia 30 września 2024 r. (bez 2 zdań w uzasadnieniu) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia  Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/77/2024 

13) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Wojciecha Hołdyńskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi z dnia 24 września 2024 r. 

Przewodniczący KSWiP Wojciech Hołdyński powiedział, że skarżący zarzuca dyrektorowi Ośrodka Sportu  

i Rekreacji w Gołdapi, nienależyte wykonywanie zadań, polegających na nieudzieleniu należytej odpowiedzi  

na pytanie w sprawie dostępu do informacji publicznych, naruszenie praworządności polegającej na ograniczeniu 

skarżącemu prawa do informacji publicznej. Dyrektor potwierdził, że skarga została przekazana również  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stoi  

na stanowisku, że w pierwszej kolejności to Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie powinien ocenić,  

czy w niniejszej sprawie miała miejsce bezczynność podmiotu zobowiązanego do udzielania informacji 

publicznej. Zasadnym jest więc, wtrzymanie się przez Radę Miejską w Gołdapi z rozpatrzeniem skargi  

na działalność dyrektora OSIR w Gołdapi. Po prawomocnym orzeczeniu sądu i poznaniu stanu prawnego i jego 

ocenie przez WSA w Olsztynie, Rada Miejska w Gołdapi, będzie mogła dopiero właściwie ocenić, czy zaistniało 

nienależyte wykonanie zadań lub naruszenie praworządności przez dyrektora OSIR w Gołdapi w przedmiocie 

udzielenia informacji publicznej. Członkowie Komisji po przeanalizowaniu treści skargi i wyjaśnień dyrektora 

OSIR w Gołdapi uznają, że należy przedłużyć termin rozpatrzenia skargi do dnia 31 stycznia 2025 roku. 

Wspomniał, że ma wątpliwość do daty w uzasadnieniu i musi to sprawdzić.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 minutową przerwę – godz. 16:01 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady -godz. 16:11 

Przewodniczący KSWiP Wojciech Hołdyński zgłosił korektę do uzasadnienia projektu uchwały z usunięciem 

daty, gdyż nie ma możliwości w tej chwili konkretnego ustalenia a dana zmiana nie zmienia meritum sprawy.  

 Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia 24 września 2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia 24 września 2024 r. - z wykreśleniem zdania z datą złożenia 

skargi przez skarżącego do WSA 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XI/78/2024 
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Do pkt 7  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła informację Wojewody Warmińsko – 

Mazurskiego dotyczącej oświadczeń majątkowych  Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Gołdapi  

za 2023 r.                          

Do pkt 8 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

radnych za 2023 r. U jednej osoby w części A w pkt 8 oświadczenia majątkowego złożonego na dzień 31 grudnia 

2023 roku, cyt.: inne dochody osiągane z tytułu zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć  

z podaniem kwot uzyskiwanych z każdego tytułu nie wskazał wszystkich uzyskanych dochodów. U drugiej osoby, 

o której wskazano nieprawidłowości w części A pkt 2 podpunkt 2, oświadczenia majątkowego złożonego  

na dzień 31 grudnia 2023 roku, mieszkanie o wartości nie wskazał wartości tej nieruchomości. I trzecia osoba  

w części A pkt 8, oświadczenia majątkowego złożonego na dzień 31 grudnia 2023 roku, inne dochody osiągane 

z tytułu zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć z podaniem kwot uzyskania z tego tytułu. Podane 

dochody są niezgodne ze złożonym zeznaniem podatkowym oraz informacją PIT 11 wystawioną przez 

pracodawców. 

Do pkt 9  

Sekretarz gminy Anna Rawinis przedstawiła informację nt. oświadczeń majątkowych pracowników. 

Stwierdzono nieprawidłowości w części A pkt 8 oświadczenia majątkowego: inne dochody osiągnięte z tytułu 

zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć z podaniem kwot uzyskanych z każdego tytułu - jedna 

osoba nie wykazała wszystkich uzyskanych dochodów majątkowych. Nie były podejmowane działania związane 

z tymi nieprawidłowościami, gdyż pracownik, którego dotyczy sprawa nie jest już pracownikiem Urzędu 

Miejskiego. Jedno oświadczenie majątkowe Urząd Skarbowy w Olecku przekazał do Urzędu Skarbowego  

w Suwałkach zgodnie z właściwością. Jeżeli chodzi o oświadczenie majątkowe, sekretarz gminy Anny Rawinis 

analizy dokonał  burmistrz Konrad Kazaniecki Burmistrz Gołdapi. W wyniku dokonanej analizy, polegającej  

na porównaniu treści analizowanego oświadczenia złożonego za 2023 rok oraz załączonej kopii zeznania  

o wysokości osiągniętych dochodów, nie stwierdzono nieprawidłowości w analizowanym oświadczeniu,  

w związku z czym nie było podstaw, aby podejmować jakiekolwiek działania zaradcze.  

Do pkt  10 

Kierownik WA Aneta Wielgus przedstawiła informację o podmiotach w których realizowane będą 

kontrolowane prace na cele społeczne oraz prace społecznie użyteczne na terenie miasta i gminy Gołdap  

w 2025 roku. 

Do pkt 11 

Kierownik WA Aneta Wielgus przedstawiła informację burmistrza Gołdapi o podmiotach, na rzecz których 

wykonywane są przez nieletnich prace społeczne. 

Do pkt 12 

Brak interpelacji radnych. 

Do pkt  13 

Radny Zbigniew Makarewicz zgłosił zapytania w sprawach: 

1) przedstawienia ewentualnych koncepcji dotyczących budowy amfiteatru w Gołdapi;  

2) stanu gwarancji mostu w Kośmidrach; 

Radny Wojciech Hołdyński w imieniu klubu „Przyszłość dla Gołdapi” przedstawił zapytanie w sprawie 

kosztów odpadów po święcie Wszystkich Świętych.  

Radny Wojciech Hołdyński w imieniu klubu „Przyszłość dla Gołdapi”  przedstawił apel przed Świętem 

Wszystkich Świętych. Klub Radnych Przyszłość dla Gołdapi popiera apel Unii Metropolii Polskich, Polskiej 

Rady Ekumenicznej, inicjatywy Niezapomniane Cmentarze, dotyczące wpływu naszych działań na środowisko. 

W apelu czytamy. Dzień Wszystkich Świętych, Dzień Zaduszny to wyjątkowy moment na wspomnienia, 

refleksję i zadumę. Zapal jedną lampkę, nie potrzeba i więcej. Przynieś naturalne dekoracje, gałązki, liście, 

suszone kwiaty, czy owoce jesieni. Unikaj sztucznych ozdób. Stwórz własnoręcznie stroik z naturalnych 

materiałów bez użycia plastiku, czy drutu. Wybieraj szklane znicze lub wykonaj własny znicz z wosku pszczelego 

bądź sojowego w ceramicznej podstawce. Unikaj sztucznych wiązanych, zwłaszcza tych z cementowymi 

doniczkami. Jeśli je już masz, używaj ich przez kolejne lata. Segreguj śmieci na cmentarzu. Pieniądze, które 

zaoszczędzisz dzięki bardziej ekologicznym wyborom, przeznacz na wsparcie żywych, przekaż je na fundacje 

chroniące stare cmentarze, lokalne hospicjum lub inną organizację dobroczynną. Niech ten rok będzie 

początkiem zmian. 

Radny Paweł Perko powiedział, że wczoraj był na cmentarzu w Kętrzynie i przy wejściu na cmentarz jest taka 

ciekawa inicjatywa, gdyż stoi regał podpisany znicze do wykorzystania. Ludzie zostawiają tam szklane znicze,  



20 
 

z których wkłady się wypaliły. Jeżeli ktoś potrzebuje zapalić znicz, kupuje tylko wkład i bierze znicz z tej półki. 

Uważa, że takie wprowadzenie na naszym cmentarzu też byłoby korzystne. 

Do pkt 14 

Brak zapytań przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

Do pkt 15 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że z jej punktu widzenia śmieci  

w okolicach cmentarza albo przed cmentarzem, będzie najwięcej przed dniem 1 listopada. Udając się na miejsce 

spoczynku bliskich są porządkowane  groby, tak więc tych śmieci jest najwięcej przed, aniżeli po. Inicjatywa jest 

słuszna, jak i popiera stanowisko radnego Pawła Perko. Trzeba by było przyjrzeć się segregacji śmieci, które  

są na cmentarzu.  

Radny Paweł Perko zapytał, jaki jest koszt za platformę dialogu służącej do konsultacji społecznych. Jeżeli 

wychodzą raporty z danych konsultacji to aby je też tam umieszczać a nie tak jak teraz jest, że dwa raporty  

są a trzeci odnośnie sprzedaży nocnej alkoholu jest na BIP-ie, już nie ma.  

Sekretarz gminy Anna Rawinis odpowiedziała, że nie zna kwoty i odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  

Radny Zbigniew Makarewicz powiedział, że jak już zostanie zmieniony czas bezpłatnego parkingu  

na 30 minut to aby zamieścić o tym czytelną informację, jak również, że na placu Zwycięstwa można wynająć 

miejsce parkingowe, które miesięcznie kosztuje 70 zł, na pół roku takie miejsce parkingowe powinno kosztować 

420 zł a kosztuje 300 zł a za cały rok zamiast 840 zł  kosztuje 500 zł. Wykupując abonament na okres całego 

roku to dziennie wychodzi 1,39 zł dziennie, więc to nie jest duża kwota a jednak zawsze to miejsce parkingowe 

by było a nie wciskanie się między blokami. Nie wiem, czy jest kierownik, czy w ogóle takie miejsca są u nas 

wynajmowane na parkingu, a jeżeli nie, to można by było się zmniejszyć jeszcze opłatę, a jeżeli są wynajmowane, 

to po prostu poinformować mieszkańców, że taka możliwość jest i podać te wszystkie składowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gudowski przekazał informację od mieszkańców, którzy mieszkają 

dookoła parku i mają dostęp do swoich bloków od strony osiedli, nie od strony placu. Tam wszystkie samochody 

stoją. Tak samo są parkowanie samochody wzdłuż/w dół ulicy Żeromskiego. Wszystkie parkingi dookoła  

są zapchane a plac jest pusty. Chodzi o to, że koszty generowane przez pusty plac prawdopodobnie są wyższe 

niż zyski i jeszcze są utrudnienia dla mieszkańców.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że posiada  analizę dochodów, która była wykonywana  

na potrzeby uchwały. Parking główny na dzień 30 września 2024 r. wygenerował dochód w wysokości  

31 012,50 zł, natomiast wydatki związane głównie z zakupem rolek, kart, materiałów eksploatacyjnych i prowizji 

wyniosły 1 175,68 zł, więc parking jednak przynosi dość znaczne dochody w porównaniu do wydatków. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gudowski powiedział, że interesuje go wrzesień, październik. To są dwa 

miesiące już po wakacjach. Jak jest możliwość to oddzielnie zrobić miesiące wakacyjne i przedwakacyjne.  

I to będzie wtedy czysty, jasny przegląd. Kiedy mamy zysk, a kiedy mamy stratę. Można wtedy tę stratę 

zlikwidować, a zysk mieć. Będzie działanie dla mieszkańców, i dla gminy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że wszystkie miejsca parkingowe 

zajęte na ulicach dookoła placu Zwycięstwa to są miejsca parkingowe publiczne, dostępne i bezpłatne, bo są one 

drogami powiatowymi. Odnośnie parkowania na ulicy Krótkiej do ulicy Żeromskiego ci, którzy znają przepisy 

Kodeksu Ruchu Drogowego, którzy poruszają się za kierownicą pojazdu, wiedzą, w jakich miejscach można 

parkować samochody i niejednokrotnie przepisy te są łamane. Jako jednostka nie mają możliwości do tego, żeby 

kogokolwiek upominać za takowe parkowania, a to, że przepisy są nagminnie łamane, to ci którzy znają  

te przepisy, wiedzą o tym. Część rzeczy już została na terenie miasta uregulowana, ale to, że faktycznie ulice 

poza placem Zwycięstwa w momencie wprowadzenia płatnego parkingu na terenie miasta są zapchane. Szybko 

przeliczyła kwotę podaną przez kierownik WGK, że w okresie 9 miesięcy, jeżeli wpłynęło do budżetu gminy  

31 000,00 zł przeliczając na 365 dni  w roku, chociaż soboty i niedzielę są bezpłatne, to wychodzi w granicach 

90 złotych dziennie zysku z parkingów centrum miasta do września. Być może będzie to kwota w okolicach  

150 zł dziennie z tytułu tego, że jest płatne parkowanie w centrum miasta. Ale to są tylko takie wyliczenia 

zrobione na szybko. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że może wziąć przykład z miast ościennych, czyli 

z Giżycka, z dalszych, gdzie poza sezonem likwidują strefy płatnego parkowania. Dlatego mają w sezonie lepszy 

zysk i mniejsze koszty.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że parking główny a strefa płatnego parkowania to są dwie 

różne kwestie. Strefę płatnego parkowania reguluje ustawa o drogach publicznych a parking nasze przepisy oraz 

ustawa o gospodarce. Nasuwa się pytanie, czy wyłączyć cały parking, czy strefę również. Strefa płatnego 

parkowania przychodzi przynosi dość spore dochody. 

Wiceprzewodniczący rady Andrzej Gutowski powiedział, że jego zdaniem wyłączyć parking i wypróbować 

po prostu metodą prób i błędów. Przeliczy się wpływ i koszty.   
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Sekretarz gminy Anna Rawinis powiedziała, że jeżeli jest taka potrzeba to można sięgnąć do uzasadnienia, 

kiedy była podejmowana ta uchwała, jaka w ogóle była geneza i jaka potrzeba.  

  Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że parking płatny i strefa płatnego parkowania została 

wprowadzona na wnioski mieszkańców na liczne potrzeby, bo parking był pełny już o godzinie 8:00. Nie było 

możliwości wjazdu na parking, załatwiania spraw przez mieszkańców w urzędzie. Dlatego została wprowadzona 

ta strefa płatnego parkowania oraz szlabany na parkingu głównym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska podziękowała poprzednikowi za wypowiedź,  

bo myśli o tym, aby odblokować albo ułatwić ruch poza centrum miasta na ulicach powiatowych, które faktycznie 

w wyniku tego wprowadzonego płatnego parkowania w centrum miasta bardzo mocno ucierpiały. Są to głosy, 

które płyną wszem i wobec. Być może ta sytuacja by się odwróciła, czyli to, co wcześniej było w centrum miasta, 

czego nie było na ulicach z zewnątrz, wróciłoby teraz z powrotem do centrum miasta, a ulice na zewnątrz byłyby 

wolne od parkowania. Idąc za głosem pani sekretarz trzeba zajrzeć do tego, jaki był tego cel. 

Radny Andrzej Dołęga powiedział, że najlepiej sprawdzić co można zoptymalizować - koszty, wydatki, 

podzielić. Zwrócił się o zestawienie poszczególnych miesięcy za ten rok, za rok ubiegły. Będzie widać czarno  

na białym w których miesiącach, jak to wygląda.  

Radny Zbigniew Makarewicz zwrócił się o rozważenie odnowienia symboli pieszo rowerowych,  

aby  

w przyszłym sezonie znaki odnowić. Nie chodzi mi o znaki, w rozumieniu przepisów znaki na słupach.  

Na  drogach powiatowych do dyrektor też by taka prośbę składał. 

Radna Janina Pietrewicz powiedziała, że została wprowadzona strefa płatnego parkowania ze względu  

na to, że osoby ze wsi przyjeżdżający w celu załatwienia sprawy do urzędu nie mieli gdzie zaparkować i musieli 

parkować na targowicy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska zwróciła się do radnego Zbigniewa Makarewicza  

o złożenie wniosku do siedziby zarządu, bo nie do końca rozumie zapytanie z względu na brak nie 

doprecyzowania w którym miejscu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przekazała głos mieszkańcowi Andrzejowi Tobolskiemu 

informując, że zostanie uruchomiony zegar odliczający czas 5 minut na wypowiedź.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski powiedział, że w jego ocenie ani Urząd Skarbowy, wojewoda, przewodniczący 

Rady Miejskiej, sekretarz, ani radni, niestety chyba mijają się z prawdą, skoro uznali, że wszystkie świadczenia 

majątkowe nie budzą żadnych wątpliwości. Był do niedawna burmistrz, który we Włostach swoją nieruchomość, 

no blisko 6 ha działce, nowiutki dom, półhektarowy staw, piwnice, garaż wycenił na 300 000,00 zł. To budzi nie 

tylko jego wątpliwości. Radny Andrzej Dołęga, który prawdopodobnie 1 500 000,00 zł by dał od razu, od ręki 

by dał za tą nieruchomość, bo jest warta tyle jego zdaniem. Wieść gminna naniesie, że grupa radnych pracuje 

nad pomysłem, żeby zwołać być może nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej albo nawet poczekać na zwyczajną 

sesję Rady Miejskiej i złożyć wniosek o zamknięcie w ogóle tematu kontynuacji budowa zakładu 

przyrodoleczniczego. To jest dla niego bulwersujący temat. Jeżeli tak by się stało, że już mają wszyscy w nim 

przeciwnika, dlatego że jest absolutnie zwolennikiem dokończenia tej inwestycji, która będzie kosztowała około 

50 000 000,00 zł. Lepiej chyba mieć coś za te 50 000 000,00 zł, którym będzie mogła gmina dysponować,  

niż nie mieć nic do wyburzenia, a ponieść te koszty 50 000 000,00 zł.  To jest po prostu głupota. I jeżeli tak 

faktycznie się stanie, co wieś gminna niesie, w formie na razie plotek, że tym bardziej zasadnym staje się jego 

wniosek z 27 sierpnia bieżącego roku, żeby przeprowadzić referendum, bądź ankietę imienną, szeroko zakrojoną, 

skierowaną do mieszkańców gminy Gołdap, żeby to oni, zadecydowali a nie burmistrz i kilku urzędników, ani 

kilkunastu radnych.  Dodał, że most w Kośmidrach, jego zdaniem, kwalifikuje się do natychmiastowej naprawy. 

Jeżeli nie ma gwarancji, czyli rękojmi, to powinno się złożyć zawiadomienie do organów ścigania, ponieważ 

faktycznie ten most w ogóle już był wtedy kwestionowany. Jego jakość wykonania, ma zdjęcia sprzed 4 lat, kiedy 

był oddawany do użytku i służy tym, którzy zechcą ten temat podjąć i kontynuować. Pani sekretarz ostatnio 

została powołana do Rady Rozwoju Gospodarczego Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Jest to już 

trzecia spółka, w której będzie działała i uczestniczyła pani sekretarz Anna Rawinis. Ma krótki wniosek,  

aby burmistrz Gołdapi złożył odpowiednią prośbę do poważnej kancelarii prawnej o wykładnie, czy sekretarz 

urzędujący w gminie ma prawo zasiadać w spółkach komunalnych i to aż w trzech. Jego zdaniem nie może 

zasiadać, ale niech to zrobi nie pan Marcin Bogdan, ponieważ niestety to przekracza kompetencje tego pana  

w jego ocenie i tylko żeby poważna kancelaria prawna się tym zajęła. I jeszcze jedno pytanie do Pani sekretarz. 

Jeżeli już kończę, to proszę mi powiedzieć,  zapytał sekretarz gminy, czy doczeka się odpowiedzi i wniosków  

w trybie ustawy o dostępie do informacji publicznej od 13 lipca 2023 r. do końca kadencji, czy nie. Zapytał 

również, kto był za to odpowiedzialny.  

Sekretarz gminy Anna Rawinis odpowiedziała, że nie ma ustawowego obowiązku zamieszczania odpowiedzi, 

ani wniosków o dostęp do informacji publicznej, o czym mieszkaniec był informowany. Taka była decyzja  
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w tamtym czasie i decyzją nowego burmistrza, wszystkie wnioski od nowej kadencji zostały uzupełnione.  

Nie było polecenia, aby były uzupełnione poprzednie. Nawiązując do wspomnianej przez mieszkańca rady 

odpowiedziała, że  nie jest to rada w rozumieniu rady nadzorczej. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do mieszkańca, że udzieli mu głosu jeszcze  

na minutę. Zaapelowała, aby mieszkaniec nie robił wycieczek do nikogo, kto jest na tej sali i nie mówił o żadnych 

kompetencjach.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski odpowiedział, że sekretarz jest osobą publiczną, oceniała wnioski  

i oświadczenia majątkowe. Tak jak już na poprzedniej sesji rady miejskiej obnażył niewiedzę Pana mecenasa. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  zwróciła się do mieszkańca, że odbierz mu głos.   

Mieszkaniec Andrzej Tobolski  powiedział, że niestety pani sekretarz myli się, ponieważ wnioski w trybie 

ustawy o dostępie do informacji publicznej muszą być publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.  

To jest to, czym chciał zakończyć. Jeżeli chodzi o Specjalną Strefę Ekonomiczną do której została powołana 

niedawno, to spółka ADM i spółka Ekomazury są spółkami komunalnymi, w których tylko i wyłącznie urzędnik 

urzędujący na wysokim stanowisku może piastować jakakolwiek funkcję w jednej, a nie w dwóch. 

Radny Maciej Kordjak odniósł się do tematu zakładu przyrodoleczniczego i wieści gminnych. Wieści różne 

krążą. Radni zapraszają wszystkich mieszkańców w poniedziałek o godzinie 16.30 na dokończenie komisji.  

Tam każdy będzie mógł się wypowiedzieć na temat ZPL-u, bo to jest komisja, która została rozpoczęta  

11 października. Po komisji odbędzie się sesja na której omówione zostaną zagadnienia zgodnie z projektem 

posiedzenia, który będzie za chwilę pewnie dostępny w BIP.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do p.o. kierownika WIR Elizy Lipińskiej  

o przedstawienie informacji na temat Parku Rzeźb. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska powiedziała, że 28 października bieżącego roku wpłynęło pismo radnej Rady 

Miejskiej Wioletty Anuszkiewicz w sprawie konkursu rzeźbiarskiego na opracowanie koncepcji projektowej 

obiektów małej architektury w nietypowych pozach z przypisaniem im cech ludzkich w ramach realizacji zadania 

pod nazwą Park Rzeźb. Pierwsze zapytanie: Czy wybrana koncepcja spełnia wymagania formalne zawarte  

w regulaminie konkursu? Odpowiedziała, że tak. Praca konkursowa składała się z części graficznej, opisowej 

oraz zapisu elektronicznego. Uczestnik konkursu wypełnił wszystkie wymagane oświadczenia. Prace zostały 

odpowiednio oznakowane, zabezpieczone i złożone w terminie. Laureat konkursu, pan Dawid Wawrzyniak, 

posiada odpowiednie wykształcenie. Jest magistrem sztuki na kierunku rzeźba. Drugie zapytanie: czy koncepcja, 

która wygrała w konkursie na Park Rzeźb, będzie w pełni realizowana? Jeżeli tak, proszę o podanie 

następujących informacji. Odpowiedziała, że o tym, czy koncepcja będzie w ogóle realizowana, zadecyduje 

gotowość wszystkich projektów zgłoszonych w programie, które trzeba osiągnąć do 29 listopada bieżącego roku. 

Składa się na to amfiteatr, park rzeźb i rozbudowa znaku przestrzennego Gołdap o symbol zdrój. Jeżeli zostanie 

zrealizowana to wtedy będzie można decydować o ilości w formie rzeźb, które będą realizowane w całości oraz 

będą znane możliwości finansowe. Wykonawca rzeźb zostanie wyłoniony w trybie konkurencyjnym,  

tj. zamówieniu publicznym. Konkurs zakładał, że rzeźby należy opracować w technice łączonej z materiałów 

nawiązujących do materiałów wykończeniowych funkcjonujących na terenie parku uzdrowiskowego. Projektant 

założył, iż rzeźby wykonane będą w blasze aluminiowej, natomiast transparentne płaszczyzny z barwionej pleksy 

technicznej. Jeżeli chodzi o te materiały i formę rzeźb, zgodnie z regulaminem konkursu można je modyfikować. 

To jest tylko koncepcja. Pytanie: Jakie wymiary mają poszczególne rzeźby? Konkurs zakładał, że rzeźby zostaną 

wykonane w skali 1 do 1 oraz w przypadku mniejszych zwierząt 1,5 do 1 lub 2 do 1. Przykładowe wymiary rzeźb 

np. nietoperz podany został w wymiarach 1,9 x 1,2 m, wilk 2,05 x 1,7 m, żubr 2,2 x 2,4 m. Konkurs zakładał,  

że figury oprócz walorów wizualnych i edukacyjnych powinny zawierać elementy zachęcające do aktywności 

ruchowej. Spinanie, huśtanie, pedałowanie i inne wynikające z koncepcji całego założenia, czyli wchodzenie  

w interakcję z widzami. Pytanie: Proszę opisać w jaki sposób ten warunek został zrealizowany przez wybrany 

projekt. Wchodzenie w interakcję z widzem celem zachęcenia widza do aktywności ruchowej poprzez formę 

rzeźby. Rzeźby w ruchu, rzeźby na przykład uprawiające sport a nie dosłownie wspinanie się lub huśtanie się na 

tych wybranych rzeźbach. Pytanie: W jaki sposób zostanie zapewnione bezpieczeństwo osób, które mają 

wchodzić w interakcję z rzeźbami? W koncepcji rzeźb nie jest przewidziany fizyczny kontakt z widzem. 

Zapewnienie bezpieczeństwa polegać może wyłącznie na odpowiednim montażu rzeźb lub ewentualnym 

zabezpieczeniu ostrych krawędzi. Pytanie: Proszę o przedstawienie mapy z dokładną lokalizacją rzeźb. 

Odpowiedziała, że wyśle mapę. Zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie Park Rzeźb będzie zlokalizowany na 

obszarze Parku Zdrojowego i usytuowany na działce o numerze ewidencyjnym 1987 oraz 1986/3, obręb 

geodezyjny Gołdapi 1. Na chwilę obecną prowadzone jest zapytanie ofertowe na opracowanie projektu 

zagospodarowania terenu i następnie zgłoszenia do starostwa powiatowego w Gołdapi. To musi uzyskać  

do 29 listopada bieżącego roku. Wykonawca przedstawił orientacyjną lokalizację rzeźb w przestrzeni ulicy 

Marka Mirosa. Pytanie: Proszę o podanie kosztów całego parku wykonanego w takiej koncepcji oraz 
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poszczególnych rzeźb. Koszt wykonania parku rzeźb zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie opiewa na 

1 000 000,00 zł. Koszt wykonania rzeźb, koncepcja, która została podana przez laureata konkursu. Średni koszt 

jednej rzeźby wynosi 19 894,00 zł brutto. Koszt całości 218 834,00 zł z montażem. Pytanie: z czego wynika 

założenie, że rzeźby przedstawiające zwierzęta powinny mieć przypisane cechy ludzkie? Założenie wynika  

z wniosku, który został złożony w ramach projektu strategicznego Polska-Litwa. Park rzeźb, w którym opisane 

zostały założenia związane z realizacją przedmiotowej inwestycji.  

Radny Paweł Perko zwrócił się o powtórzenie skali dotyczącej małych zwierząt. Konkurs zakładał, że rzeźby 

zostaną wykonane w przypadku mniejszych zwierząt 1,5 do 1 lub 2 do 1. A wielkość rzeźby nietoperza chyba 

skala nie jest zachowana. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska odpowiedziała, że figury przestrzenne nawiązywać będą do gatunków zwierząt 

zamieszkujących przygraniczne tereny chronione, stanowiące dziedzictwo przyrodnicze i kulturalne całego 

obszaru transgranicznego. W skład całej instalacji ma wchodzić do jedenastu rzeźb przedstawiających zwierzęta 

w nietypowych pozach z przypisaniem im cech ludzkich. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że figura przestrzenna jest to bryła posiadająca 

wysokość, szerokość, głębokość, wszystkie wymiary, czyli bryła. Nie płaskorzeźba, bo to z tego wynika,  

że w konkurs wygrała instalacja rzeźb z blachy. Z blachy, które będą płaskie. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska odpowiedziała, że jest to koncepcja, którą można modyfikować. 

Radny Paweł Perko powiedział, że materiał miał nawiązywać do materiałów użytych w Parku Zdrojowym  

i okolicznych budowlach. Nie kojarzy tam nigdzie blachy ani pleksy. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska  odpowiedziała, że można to modyfikować. 

Radny Paweł Perko powiedział, że w żaden sposób prace nie spełniają kryteriów, które były założone. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska odpowiedziała, że aby nie położyć projektu strategicznego, który zawiera park 

rzeźb, amfiteatr i fale, komisja postanowiła wybrać taką, a nie inną pracę konkursową. Druga praca, która 

została przedstawiona, kompletnie odbiegała od wymogów regulaminu konkursu. 

Radny Marcin Urzędowski zapytał, czy można poznać drugą ofertę.  

P.o. kierownika Eliza Lipińska odpowiedziała, że nie. Mówi o tym regulamin konkursu. Praca została 

zwrócona dla autora projektu. 

Radny Marcin Urzędowski zapytał, jak to wygląda procentowo. Na ile zostały spełnione warunki konkursu, 

a na ile nie wybierając tą ofertę. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska  odpowiedziała, że każdy z członków komisji głosował na karcie. Wygrana 

praca konkursowa otrzymała 86,63 punkty, natomiast druga praca otrzymała 55,37. 

Radny Paweł Perko powiedział, że pani kierownik nazwała tą inwestycję strategiczną. Od początku ten projekt 

jest po prostu jakąś farsą. Najpierw radni zostali podstawieni przed faktem dokonanym, żeby złożyć ten projekt 

a teraz są przedstawiane jakieś dziwne wizje, które w ogóle nie mają odniesienia do nawet założeń projektu, 

konkursu. 

Wiceprzewodnicząca Rada Sylwia Wrzesień-Kisielewskiej powiedziała, że słysząc nazwę figura przestrzenna 

domniema, że to jest też forma, która dopuszcza format 3D. Ma nadzieję, że będzie jakaś bryła i że będzie  

to faktycznie wykonane w takiej formie, że na łosiu na rowerze będzie wykorzystywany do tego, aby na nim 

posiedzieć. Zastanawia się, w jaki sposób miałoby to być wykorzystane, bo to de facto miało być umieszczone, 

jak rozumieli wcześniej, przy napisie przestrzennym Gołdap, który faktycznie stanowi takie miejsce odpoczynku 

i wytchnienia dla spacerowiczy. Jest huśtawka, jest kawałek siedziska. Było to przedstawiane, że to będą takie 

rzeźby, które będą też tak jakby stanowiły miejsce odpoczynku. Widząc prace, które zostały złożone i tą pracę 

konkursową, która została wybrana przez Komisję, zastanawia się w jaki sposób będzie zachowana ta forma,  

że będzie można tam sobie przysiąść, pohuśtać się, powisieć. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że przedstawione zostały 2 wymiary a bryła posiada 3 wymiary.  

P.o. kierownika Eliza Lipińska odpowiedziała, że będzie to modyfikować, jeżeli w ogóle dojdzie do realizacji.  

Nie ma pewności czy gmina otrzyma dofinansowanie. Wydział Inwestycji i Rozwoju nie był pomysłodawcą, 

tylko otrzymał do realizacji projekt. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że figura przestrzenna to jest bryła, 

która równie dobrze może być w kształcie walca, ostrosłupa, graniastosłupa. Tak sobie to wyobraża. Bryła  

ma trzy wymiary, tak więc w tym kontekście figura przestrzenna, no to ma być coś niepłaskiego, czyli forma 

przypominająca faktycznie prawdziwym kształtem, nawet odzwierciedlająca w niektórych przypadkach skalę  

1 do 1. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jest to tylko koncepcja, która nie musi zostać zrealizowana. Faktem jest 

to, że gmina poniosła  koszt 10 000,00 zł tytułem wynagrodzenia za wygrany konkurs. Może on trafić do szuflady 

i można szukać innej koncepcji. Nie do końca są przekonani, że spełnia po pierwsze warunki konkursu, po drugie 
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oczekiwania, jeśli w ogóle można mówić o jakichś oczekiwaniach. Jest to projekt wrzucony zarówno wydziałowi 

WIR oraz radnym, aczkolwiek na pewno plastik i metal w tamtym miejscu nie jest dobrym pomysłem. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska odpowiedziała, że koncepcja nie musi zostać wykorzystana o czym mówi 

regulamin konkursu. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, do kiedy miałaby być podjęta decyzja. 

P.o. kierownika Eliza Lipińska  odpowiedziała, że do 29 listopada musi mieć potwierdzenie ze starostwa,  

że nie ma żadnych uwag dotyczących zgłoszenia, jeżeli będzie projekt zagospodarowania terenów. W chwili 

obecnej jest rozeznanie cenowe. 

Do pkt 12 

Po wyczerpaniu porządku Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz dokonała zamknięcia XI sesji Rady 

Miejskiej w Gołdapi.  
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